



14 May 2014 / 14 mai 2014

IOTC CIRCULAR 2014-49 / CIRCULAIRE CTOI 2014-49

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: THE MANAGEMENT PROCEDURE DIALOGUE WORKSHOP (31ST MAY, 2014, COLOMBO, SRI LANKA)

In 2013, IOTC embarked on an exercise to conduct an evaluation of management procedures using harvest control rules in view of management objectives identified. As a result in 2014, at the Commission meeting in Sri Lanka, IOTC is coordinating a workshop on 31st May, 2014 to initiate a dialogue of how this process may work, and how the CPC's may define objectives. This is the first of a set of consultative workshops that would need to take place over the next few years. The meeting with the attached agenda is going to be held at the Bandaranaike Memorial International Conference Hall (BMICH) in Colombo. We will have international experts cover material as to why this is relevant for the Indian Ocean Tuna Commission.

In this regard, I would like to extend an invitation for you to attend and contribute to the meeting.

Madame/Monsieur,

OBJET: ATELIER DE DIALOGUE SUR LES PROCÉDURES DE GESTION (31 MAI 2014, COLOMBO, SRI LANKA)

En 2013, la CTOI s'est lancée dans un exercice visant à réaliser une évaluation des procédures de gestion au moyen de règles d'exploitation ciblant des objectifs de gestion identifiés. En 2014, durant la réunion de la Commission au Sri Lanka, la CTOI coordonnera un atelier, le 31 mai 2014, pour ouvrir le dialogue sur la façon dont ce processus pourrait fonctionner et sur la façon dont les CPC pourraient en définir les objectifs. Ce sera le premier d'une série d'ateliers consultatifs qui auront lieu durant les prochaines années. La réunion, dont l'ordre du jour est fourni en pièce-jointe, se déroulera au Bandaranaike Memorial International Conference Hall (BMICH) à Colombo. Des experts internationaux expliqueront pourquoi ce sujet intéresse la Commission des thons de l'océan Indien.

Je souhaiterais donc vous inviter à participer et à contribuer à cette réunion.

Yours sincerely / Cordialement

Mr. Rondolph Payet
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

Attachments / Pièces jointes:

- Meeting Agenda / Ordre du jour de la réunion

Distribution / Destinataires

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement



DRAFT AGENDA AND INDICATIVE SCHEDULE: MANAGEMENT PROCEDURES DIALOGUE WORKSHOP

UPDATED: 5 MAY 2014

Date: 31 May 2014

Location: Colombo, Sri Lanka

Venue: Bandaranaike Memorial International Conference Hall (BMICH)

Time: 09:00 – 17:00

Facilitator: Dr. Gerald Scott

TOPIC	Time
1. Opening and Welcome Address (Mr. Randolph Payet, Executive Secretary, IOTC)	9:00-9:10
2. Logistics of Workshop (Dr. Gerald Scott)	9:10-9:15
3. Concepts of stock assessments, and sustainable rates of fishing: what we know and how we work with that uncertain knowledge (Dr. Gerald Scott)	9:15-9:30
4. Introducing the notion of overfishing, overfished and risk to the fishery and the resource: an evaluation of the interim reference points using these concepts (Dr. Rishi Sharma)	9:30-9:45
5. Conduct of management procedure evaluations through the use of operating models. Are the technicalities of how they are done needed to understand the why? (Dr. Campbell Davies)	9:45-10:10
6. Perspectives on evaluating management procedures (IWC and CCSBT) a) CCSBT (Dr. Campbell Davies) b) IWC (Dr. Toshihide Kitakado)	10:10-10:30 11:00-11:20
Coffee Break	
7. Overview of the evaluation of management procedures in the iotc and other tRFMOs (Dr. Iago Mosqueira)	11:20-11:40
8. IOTC Scientific Committee recommendations and process justification (Dr. Tom Nishida)	11:40-12:00
9. Objectives for management as provided in guidelines in Res 13/10 and what trade-offs can be made (Mr. Patrick Daniel)	12:00-12:15
10. Objectives for management: Some perspectives from ABNJ Workshop in Sri Lanka (Dr. Md. Shainee)	12:15-12:30
11. Group discussion on what objectives we could define for management procedures (Dr. Gerald Scott)	12:30-13:00
LUNCH	
12. Group exercises (Dr. Gerald Scott) a) Understanding concepts of “high probability” and “as short as possible”, as reflected in Res. 13/10: An exercise on how to read Kobe Plots and Matrices and its implications for decision-making b) Setting management objectives using an IOTC-like example	14:30-15:30
13. Wrap Up (Dr. Gerald Scott)	15:30-16:00



ORDRE DU JOUR PROVISOIRE – ATELIER DE DIALOGUE SUR LES PROCÉDURES DE GESTION

MIS À JOUR : 5 MAI 2014

Date : 31 mai 2014

Lieu : Colombo, Sri Lanka

Site : Bandaranaike Memorial International Conference Hall (BMICH)

Horaires : 09h00 – 17h00

Facilitateur: Dr Gerald Scott

TOPIC	Time
1. Ouverture De La Réunion et discours de bienvenue (Secrétariat de la CTOI : M. R. Payet)	9:00-9:10
2. Dispositions pour L'Atelier (Dr. Gerry Scott)	9:10-9:15
3. Concepts d'évaluation des stocks et de taux d'exploitation durable : Ce que nous savons et comment nous travaillons avec ces connaissances incertaines (Dr. Gerry Scott)	9:15-9:30
4. Introduction de la notion de surpêche, surpêche et risques pour les pêcheries: Evaluation des points de référence provisoires au moyen de ces concepts (Secrétariat de la CTOI : Dr. Rishi Sharma)	9:30-9:45
5. Réaliser des evaluations des procédures de gestion au moyen des modèles opérationnels. Est-il nécessaire de comprendre comment ils fonctionnent pour comprendre pourquoi on les utilise? (Dr. Campbell Davies)	9:45-10:10
6. Perspectives sur l'évaluation des procédures de gestion (IWC et CCSBT) a) CCSBT (Dr. Campbell Davies) b) IWC (Dr. Toshihide Kitakado)	10:10-10:30 11:00-11:20
Coffee Break	10:30-11:00
7. Présentation de l'évaluation des procédures de gestion à la CTOI et dans d'autres ORGPT (Dr. Iago Mosqueira)	11:20-11:40
8. Recommandation du comité scientifique de la CTOI et justification du processus (Dr. Tom Nishida)	11:40-12:00
9. Objectifs de gestion prévus dans les lignes directrices de la résolution 13/10 et quels sont les compromis possibles (M. Patrick Daniel)	12:00-12:15
10. Objectifs de gestion: Quelques perspectives de l'atelier ZADJN au Sri Lanka (Dr. Shainee)	12:15-12:30
11. Discussion de groupe sur les objectifs qui pourraient être définis pour les procédures de gestion (Dr. Gerry Scott)	12:30-13:00
LUNCH	13:00-14:30
12. Exercices de Group (Dr. Gerry Scott) a) Comprendre les concepts de « haut niveau de probabilité » et « aussi rapidement que possible », comme indiqué dans la résolution 13/10 » un exercice. b) Définir des objectifs de gestion en utilisant un exemple similaire à la CTOI	14:30-15:30
13. Conclusion (Dr. Gerry Scott)	15:30-16:00